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Світлана Прус 1995 року за-
кінчила Київський інститут 

• • 
театрального мистецтва tм е нt 

! .Карпенка-Карого (курс Ірини 
Молостово1'). Актриса Націо-

. 
нального академ tчного театру 

імені І . Франка. 
Знімалася у фільмах <<Стра

чені світанки>> (реж . Г. Ко хан, 

1995) , <<Детектив>> (Іран , 1995) , 
<< Святе сі мей ство>> ( р е ж. 
В . Бєл і ко в , 1997) , <<Тарас Шев
ченко . Заnовіт>> (реж. С. Кли
ме н ко , 1 9 9 7) , <<П ристрасть >> 

О (реж. О . Бійма, 1998). 
І - СвітлаІlо, спершу дещо 
~ 

• 

••• 
• 

тривюльие питання - як поча-

лося ваше зиайомство з кіІ/о? 

- В маленькому мkтечку 
Прилуки не було театру -
лише народний , в якому я зго

дом і сама грала. Кіно було 
більш доступним. Я часто уяв

ляла собі , як знімальна група 

rзиїжджає в село, знімає фільм , 

мене саме тягнуло до минулих 

часів ... І моя мрія здійснилася 

у фільмі О. Бійми «Пристрасть)> 

(за мотивами твору М .Вовчок) 
• - я вщчула те життя. 

- Фортуна прихильflа до вас) 
але разом з тим це і відоА1ісmь1 і 

Інтерв 'ю з Світланою Dpgc 
невідомість. Кіно знімають мало) 
а бачать ще метие. Чи справді 
ваші мрії здійснилися) чи не роз
чаровані ви? 

- Коли я вперше прийшла 

на студію Довженка, у людей 
. 

там уже вщчувалося розчару-

вання - вони згадували як ра

ніше знімалося ЗО картин , а за
раз З. Але ж я цього не бачила. 

Тож коли я знялася в першій 

ролі , мені все дуже сnодобало

ся на студії. Вийшло так, що в 
мене nрактично не було <<про

стоїв>> . r я не думаю, що це ве
зіння . Ще на першому курсі я 



зрозуміла, що доnомагати мені 
• • • 

нІкому, 1 в перервах МJЖ лара-

ми брала свої фото , їздила на 
• • 

студ110, стукала ДО ЗНlМалЬНИХ 

груп - сама соб і робила рек
ламу. Дійсно, є якесь розчару-

• 
вання: в кtно вже не так мало 

зроблено - 8 ролей, не рахую
чи епізодів. Адже кожен актор 

хоче слави. Актор без слави , як 

квітка без сонця. Це ніби при
плив енергії. Коли читаєш, як 

• 
та чи Інша актриса може стати 

знаменитою за одну-дві ролі ... 
А у нас можна зніматися 15 

• • 
роКІв - 1 це все залишається 

домашніми радощами . Боляче 
• • 

за наших акторІв , яких НІхто не 
• • 

знає, 1 нерщко дуже хороших 
• 

акторІВ. 

- СвітлаІLО1 ви створили 

власний акторський імідж. Але 
мені здається, ваш тип ne зовсім 
відповідає цьому образу. До яко
го амплуа ви більш схильні? 

- Зараз не люблять говори

ти про амлуа . З одІ-юго боку, з 

нас ще в інституті це вибива-
. 

ЛИ, але З П-ІШОГО - у КОЖНОГО 

на курсі все-таки було амnлуа. 
Педагоги штовхали мене на ге
роїню, а весь курс кричав: <<Дай
те їй спробувати щось ха рак-

• 
терне , воно ж так 1 вилирає з 

неї! >> Багатьом актрисам хочеть-
~ . 

ся гарних ролеи, а мен1 навпа-
. 

ки- щосьтаке страшне, вщьму 

якусь. Якщо на І -ому курсі Мо

лостова ввесь час повторювала: 

<< Світлано , забудь про свою 
зовнішність!>>, - то вже на чет

вертому: <<Ну згадай про свою 
• • • 

ЗОБНlШНІСТЬ , КОМУ Ж ІЩе КОКе-

тувати на курсі , як не тобі>> . Я 
любила робити такі грими, що 

ніхто не впізнавав мене. Може 
в цьому проявлялась моя ха

рактерність. Але з ха рактерни -
• 

ми ролями в мене так 1 не скла-

лося . І коли я nрийшла в те

атр, зразу сказали: <<Так, до нас 
прийшла героїня ... >> 
А от у ролі , яку я зіграла у 

фільмі <<ПристрастЬ>> О . Бійми, . . . . . . 
є щось 1 вщ героІНІ , 1 щось ха-

. . 
рактер не, 1 комІчне ... 

- Чи працюєте ви само
стійно над роллю, і чи н.е вини

кало к,оІtфліктів між тим обра-
• 

зом, що створюється у вас} t 

тим, що вимагає режисер ? 
- В принципі , мене вважа

ють <<nодаТЛИВОJО>> актрИСОЮ. 

Але я й сама бачу, що потрібно 

режисерові в даному фільм і . 
Скажімо, в картині <<Т.Шевчен
ко. Запов і т>> я просто гарна 

жінка. Любов - чисто як за-
• V 

мальовка, нtяких пристрастеи, 

і щось вигадувати особливо не 

О мало сенсу. У <<Пристрасті>> ж 
І було ціле поле діяльності - і -

ТЕАТР 

для мене, і для режисера . Там 
вислуховувалось усе, будь-яка 

вигадка. Там я прожила ціле 

життя, і в моєму житті протя

гом зйомок теж відбувалися 
колосальн і зміни . Я фаталіст

ка, вірю 13 долю і в те , що є 
. . . 

таю рош, яю впливають на жит-

тя акторів . І ця роль - як моє 
дитя. О . Бійма привчив мене до 

. .... 
того, що я не тІльки на маи-

данчику була Баркою. Він ввесь 
• 

час сnостерІгав за мною , як я 

їм , ходжу, навіть ввечер і , після 
зйомок. І я непомітно 13ела себе 
так, як могла б вести себе моя 

героїня. Як правило , актори 

щось приховують у соб і , а 

Бійма зміг витягнути це, щось 
майже тваринне. В ці моменти 

. 
я навtть лякалася свого голосу. 

Але інакше не було б потім 

такої трагедії .. . Не знаю , чи 

вдасться з іграти щось подібне 

і за масштабністю, і за напру

гою пристрастей . 

- Ко:ж:еи актор по-своєму 
відr-tуває різницю роботи в те
атрі і в кіно. Як ви це відчуває

те і до чого більиLе тяJІсієте? 
-Для мене і кін о , і театр -

. 
це щось єдине , щось таке рщне , 

болісне. Але точно можу ска

зати , що я відчула себе щасли

вою саме н а зйомках фільму 

<<Пристрасть>> . 

Дехто вважає, шо <<кінош-
• 

ним актораМ>> попм важко в 

театрі , бо вони звикли nрацю

вати в півсили , а в театрі треба 

викладатися. Але це неправда , 

в кадрі , особливо коли круn

ний план , з разу видн о гру в 

півсили . Кіно навіть допомагає 
роботі в театрі, особливо коли 

треба моментально ув і йти в 

екстремальну ситуацію. В кіно 
вже не знімають по 1 О дублів , 

• 
як ран Іше, оди н , максимум , 

• • 
два, 1 це привчає вщразу вклю-

• 

чатися в роботу. 

- Світлаио , заради того) 
щоб отримати роль1 ви иавіть 
змогли зміпити колір очей. Як 
це вам вдалося, розкажіть про 
це. 

- Мені багато режисерів ка

зали : <<Ти не актриса , а танк>>. 

Але я зрозуміла, що і накше не 

можна. Коли Стан ісл ав Кли
менко (режисер фільму <<Тарас 
Шевченко . Заповіт>>) в перше 
побачив мене, то сказав : <<Так , 
ви нам підходите,>>- але коли 

• 
придивився , то додав , - ТІльки 

ж у Закревської були блакитні 
очі , Шевченко писав : << В неї очі 
сині , аж чорні>>. Хоча він і не 
відмовив, я хотіла влаштовува-

• • 
ти режисера до юнця 1 тому 

... . ..... 
поtхала в л tкарню и замовила 

блакитні лі нзи , тут же й одяг-

нула. Коли Станіслав Климен
ко побачив, то був , звичайно , 
вражений: <<Ну , ти молодець , 

Св ітлано, слухай , а я вже хотів 
тобі телефонувати і затверджу-

. ~ 

вати 1 таК,>>- це в тои день , 
•• • 

коли я поlХала замовляти зовсІм 

недешеві лінзи. Потім я була 

живою легендою на студії. Та
кий був ХОЛОДНИЙ ПОГЛЯД у цієЇ 

красуні - мені подобався ... 
- Ви потрапили до Націо

нального академічного театру 
імені !. Фраика, але, мо:;Jсливо, 
десь в іпшому ви за ці три роки 
могли б зіграти ЗІІGЧІLО більше. 

Чи не було думок піти з театру 
• • 

чи ЯКиМОСЬ lНИJиМ ЧиHOJrf ЗМІ/lи-

тu ситуацію ? 

- Коли я вже потрапила 

сюди , то це доля . Піти з теат

ру - це найпростіше. Але як 

зробити , шоб тобі давали ці 

ролі ... По-перше, мене рятува

ло кіно. І потім , не скажу, що 

мені не давали грати . Я мала 

виконувати роль у <<Мерлін і ... >>, 
але виставу nоки що зняли з 

реnертуару , nотім роль Демо
на у виставі Оnанасенка << Мой

сей>> , але робота з ірвалася че

рез хворобу режисера. А зараз 
. 

в репетиutях одн а 11е велика 

роль в <<Суєті >> І . Карnенка-Ка

рого (режисер Володимир Опа

насенко) і головн а роль в 

«Алхімії шастя>> Яцека Янчарсь

коrо (режисер Олександр Мі 

рошниченко) . Сподіваюся , шо 
• о ' w 

цt дВІ п рем єри виндуть до 
• 

КІнця сезону. 

Вела розмову 

Надія Мірошниченко. 

Світлана Прус 

у фільмі 

<<Душа з 

призначенням 

прекрасним >> 

( <<Тарас 

Шевченко. 

Заповіт>> ) • 
Режисер 

С.Клименко. 


